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عذرخواهی بابت کندی عملیات در پروژه یادگار امام ره 
کندی عملیــات پروژه یــادگار امام)ره( و معضــل ترافیک 
ایجاد شده در این محور گلایه شــهروندان را به همراه داشته 
و از این بابــت عذرخواهی می کنم. این پــروژه در ۲فاز اجرا 
می شود. طبق وعده امیدواریم تا خرداد سال آینده این پروژه 
به طور کامل به بهره برداری برســد. البته یک معارض جدی 
تأسیساتی دارد و امیدواریم با همراهی شرکت آبفا جابه جایی 
این لوله آب به ســرانجام برســد و تا پایان ســال میدانگاه 

بهره برداری شود.

ساخت مسجد در بوستان ها
شهرداری تکلیفی در این زمینه برای تأمین سرانه های مختلف 
در بوستان های شــهر دارد و این تکلیف را حتما انجام می دهد؛ 
آن هم در قالبی که به فضاهای سبز و درختان آسیب نرساند. از 
ابتدای دهه۷۰ این کار یعنی ساخت مساجد در بوستان ها آغاز 

شده است.

کاهش شکایات از سگ های ولگرد
براســاس بررســی های آماری و گزارش های ســامانه۱۳۷ 
کاهش جدی اعتراضات را در زمینه تردد ســگ های ولگرد 

نسبت به ۲سال گذشته شاهد هســتیم. این نشان می دهد 
که عملکرد بهبودیافته و در برخی مناطق شــکایات تقریبا 

به صفر رسیده است. در برخی محله هایی که در حریم 
قرار دارند، همچنان با مشکل مواجه هستیم که یک 
مشــکل پیچیده زیست محیطی اســت و باتوجه  به 

زادوولد ســگ ها و انتقال از شهرهای اقماری 
به تهران، بایــد تدابیــر لازم دراین  زمینه 

اندیشیده شود.

برگزاری نمایشگاه در شهر آفتاب
برگزاری نمایشــگاه ها در شــهر آفتاب 
تکلیف قانونی شهرداری است و مصوبات 

محکمی در شورای شهر وجود دارد که شهر 
آفتاب به یک مرکز نمایشگاهی تبدیل شود. 
دراین میان اولویت شهرداری تهران طبیعتا 
توسعه کسب وکارهای خرد است و به عنوان 
یک نهاد عمومی وظیفه دارد که شرایط را با 
کسب وکار خرد فراهم کند. این موضوع را با 
دستگاه های متولی همچون وزارت اقتصاد 

مطرح خواهیم کرد.

مشارکت در طرح »من شهردارم« 
یک میلیون و۳۵۲هزار نفر در طرح من شــهردارم۲ شــرکت 
کردند. ممکن اســت یک دهم درصــد خطاهایی در این 
برنامه و در مســیر گفت وگو با مردم وجود داشــته باشد 
و این اتفاق مــوردی در یک عدد بالای یــک میلیون و 
۳۰۰هزار نفر خیلی قابل توجه نیست. بلکه چیزی 
که قابل اتکاست این است که این طرح شهرداری 
را موظف می کند که رأی و نظر مردم را تبدیل 

به قانون کند.

شهرداری، برادر دولت
شــهرداری تهران دربــاره موضوعات 
مربوط به مدارس فراتــر از قانون عمل 
کرده اســت. تفاهم شــهرداری و دولت 
جدید این اســت کــه شــهرداری به بحث 

نوسازی و بهسازی مدارس 
در شــهر ورود کند. در 
مورد مدارس استثنایی 
نیــز فراتــر از تکالیــف 

قانونی در بحث مسئولیت 

اجتماعی کمک هایی انجام می دهیم. ما در همه موضوعات کنار 
دولت هستیم و شهرداری خودش را همراه، شریک و برادر دولت 

برای کمک به مردم می داند.

توقف برج سازی حوالی باغ گیاه شناسی
ساخت وســاز در مجاورت باغ گیاه شناســی توسط ارتش طبق 
مجوزهای دوره قبل انجام شــده اســت. در ایــن دوره به دلیل 
ملاحظات محیط زیســتی مجموعه ارتش همراهــی فراقانونی 
داشــت و از حق خود برای طی کردن مسیر گذشت. البته زمین 
معوض از طرف دولت به آنها داده شد و با همراهی ارتش و توسط 
آنها ارتفاع ســاختمان ها در حال کاهش اســت و مشکل جدی 
محیط زیستی درباره ســایه افکندن ساختمان ها روی گونه های 

گیاهی در حال رفع است.
ایوان شمس میزبان پنجمین نشســت خبری سخنگوی 
شهرداری تهران بود؛ سلسله جلساتی که دوشنبه های هر 
هفته برگزار می شود و فرصتی است تا خبرنگاران سؤال های 
خود را درباره حوزه های مربوط به مأموریت های شهرداری 
مطرح و پاســخ آن را دریافت کنند. دیــروز عبدالمطهر 
محمدخانی، علاوه بر پاســخ به پرســش اصحاب رسانه 
خبرهای خوبی هم داد. ۱۰برابرشدن استفاده از نیروگاه های 
خورشیدی در مجموعه شهرداری تهران ازجمله این خبرها 
بود که نشان می دهد مدیریت شهری اراده و دغدغه استفاده 

از انرژی های تجدیدپذیر را دارد.

ساختمانهایشهر،خورشیدیمیشود
سخنگوی شهرداری تهران از ۱۰برابرشدن استفاده از انرژی های تجدیدپذیر در مدیریت شهری پایتخت خبر داد

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار
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نحوهانتخابسرمایهگذارپروژهباغگیاهاناستوایی

نوید خاصه باف، مدیرعامل سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری: شرکت هواپیمایی ماهان 
به عنوان سرمایه گذار برای پروژه باغ گیاهان استوایی، از لحاظ صلاحیت سرمایه گذاری و گردشگری کارنامه 
درخشان دارد. براساس بررسی ها و گزارش ها، مجموعه ماهان به صورت ترک تشریفات انتخاب شده است.

ثبتاطلاعاتمکانینظافتمعابرشهر
 )AVLS( محسن قضاتلو، سرپرست سازمان مدیریت پسماند: با بهره گیری از سامانه پایش عملکرد خودروها
و نصب حسگرهای پیشــرفته، امکان نظارت دقیق تر بر عملکرد خودروها و پایش مستمر فعالیت پیمانکاران 
نظافت مناطق فراهم شده است. در سامانه تحلیل اطلاعات، اماکن و معابری که نظافت می شوند، ثبت می شود.

آسیبرسانیدودپسماندهادرتهران
زهره عبادتی، معاون محیط زیست انسانی اداره کل محیط زیست استان تهران: از ابتدای آذر بیش از ۱۰۰مورد 
پسماندسوزی در استان شناســایی و برای اطفای آن اقدام شــد. پسماندســوزی هنگام آلودگی هوا، افزایش 

غلظت آلاینده ها را در پی دارد و به ویژه هنگام وارونگی دما آسیب زاست.

تصویببودجهسالآیندهشهرداریتهرانتاپایانبهمنماه
ناصر امانی، عضو شورای اسلامی شهر تهران: برابر قانون، بودجه سال۱۴۰۴ شهرداری باید تا پایان بهمن  امسال 
تصویب و ابلاغ شود. در سال های قبل نیز این روال وجود داشته و امیدواریم شهرداری در موعد مقرر، لایحه 

بودجه را ارائه دهد؛ هرچند شهرداری در سال های قبل روال قانونی را رعایت کرده است.

در شهرفضای سبز

 تردد آسان توانیابان 
در 272بوستان تهران

حضور در جامعه و استفاده از امکانات شهری حق همه است 
و هیچ یک از شــهروندان نباید به دلیل کم توانی و معلولیت 
از حضور در فضاهای شــهری محروم شوند. به همین دلیل 
مدیریت شــهری تهران در ســال های اخیر مناسب سازی 
فضاهای شهری از معابر و ایستگاه های اتوبوس تا بوستان ها و 

دیگر اماکن عمومی را در دستور کار قرار داده است.

چه اقداماتی برای مناسب سازی انجام شد؟
  نصب تابلوهای راهنما ویژه افراد دارای معلولیت

  تعبیه سرویس بهداشتی مخصوص توانیابان در بوستان ها
  نصب روشویی های ویژه در سرویس های بهداشتی

  نصب مبلمان ویژه افراد دارای معلولیت
  نصب وسایل بازی برای کودکان کم توان

  رنگ آمیزی مبلمان ها با نوار زردرنگ برای افراد کم بینا
  ساخت مسیر شیبدار و نصب میله دستگرد کمکی 

  نصب ست تندرستی ویژه افراد دارای معلولیت

 افتتاح ۱۰خانه محیط زیست 
در شمال شرق پایتخت

آشنایی هرچه بیشتر شهروندان با موضوعات مرتبط با محیط زیست 
و فرهنگسازی برای حفظ آن ازجمله اهداف مدیریت شهری است. 
از این  رو ساخت و توسعه خانه های محیط زیســت در دستور کار 
مدیران شهری قرار گرفته است. براســاس این رویکرد به تازگی 
۱۰خانه محیط زیست در سرای محله منطقه4 راه اندازی شده است.

صفحه آرا: علی حسنی

تا پایان دی ماه 4۰خانه محیط زیســت دیگر در 
منطقه افتتاح می شود 

اصغر کمالی زاده، شــهردار منطقه4: تشکیل 
خانه های محیط زیست در محله های۲۰گانه منطقه4 
با هدف ســاختن الگوهای صحیح فرهنگی از طریق 
آموزش و فرهنگســازی هدفمند در ایــن زمینه، به 
 نحوی که باعث تغییر رفتار و آمــوزش مهارت های 
محیط زیستی شود، نتیجه بخش خواهد بود. مفتخریم 
به اینکه در شهرداری منطقه تا به امروز در محله های 
۲۰گانه این منطقــه ۲۰خانه محیط زیســت برای 
آموزش و حفاظت از طبیعــت و محیط زندگی مان 
تأسیس کرده اســت و تا پایان دی ماه 4۰خانه دیگر 
نیز به این فهرســت افزوده خواهد شــد. خانه های 
محیط زیســت پایگاهی اســت برای جذب فعالان 
و دوســتداران این مقولــه و مجمعی بــرای برپایی 
کارگاه های ترویجی محیط زیست و آموزش به 
شهروندان، نیازسنجی برای کلاس های 
آموزشــی و شناسایی کانون ها، 
مؤسسات و سازمان های 

مردم نهاد.

پریسا نوری؛ روزنامه نگار فرخنده رفائی؛ روزنامه نگار

صفحه آرا: علی حسنی

وضعیت کلی

تأمین یک درصدی برق شهرداری
با اقدامات صورت گرفته تا اسفند، یک درصد از کل برق مصرفی 
مجموعه های شــهرداری را از محل نیروگاه های خورشــیدی 
تأمین خواهیم کرد. شاید به ظاهر کم باشد؛ اما میانگین آن در 
دیگر دستگاه های اجرایی حدود ۰/6درصد است. با اختصاص 
بودجه ۲هزار میلیاردتومانی، ســال آینده میزان اســتفاده از 
انرژی خورشــیدی به ۱۰درصد می رسد و این میزان رکوردی 

قابل توجه بین دستگاه ها و نهادها خواهد بود.

حضور یگان حفاظت بانوان در اماکن ویژه زنان
وقتی فضاهایی به زنان اختصاص داده  شده، قاعدتا حفاظت از 

آنها هم باید توسط بانوان انجام شود. در راستای همین رویکرد 
مجوز جذب بانوان دریافت شده و در این حوزه آموزش می بینند 
و در قالب یگان حفاظت در ظرفیت هایی مانند بوستان بانوان، 

شهربانو، شهردخت و... فعالیت می کنند.

ورود ناوگان چینی؛ بهار سال آینده 
توافق خرید واگن های مترو قطعی اســت و بهار ســال آینده 
۲رام قطار چینی را در ناوگان متروی تهران خواهیم داشــت. 
امیدواریم کل قــرارداد را ســال آینده محقــق کنیم و همه 
۷۹۱واگن را در ناوگان مترو داشته باشیم. قرار بود یک رام قطار 
تا پایان سال وارد شود که به دلیل برخی ملاحظات و همچنین 

تست هایی که باید انجام می شد، اردیبهشت و خرداد سال آینده 
۲رام قطار متروی چینی وارد ناوگان می شود.

تخفیف عوارض پروانه، ممنوع
تصمیم شــهرداری مبنی بر ندادن تخفیــف در عوارض صدور 
پروانه تــا پایان ســال طبق قانون اســت. تمــام برآوردهای 
کارشناسی نشان می دهد که افزایش یا کاهش عوارض صدور 
پروانه تأثیر خاصی در قیمت مســکن نــدارد و افزایش عرضه 
است که در این مســئله تأثیر می گذارد. امیدواریم با تمهیدات 
اندیشیده شده در شــهرداری تهران به ویژه در بخش مشوق ها 

در بحث بافت فرسوده، ساخت وساز افزایش پیدا کند.

قدردانی از گزارش های میدانی خبرنگاران
یکی از بخش های سلسله نشست های سخنگوی شهرداری تهران، قدردانی از زحمات فعالان 
این عرصه است که در نشست روز قبل پیش از آغاز پرسش و پاسخ از سخنگوی شهرداری 
تهران، عبدالمطهر محمدخانی از پروانه بهرام نژاد، دبیر گروه شــهری روزنامه همشهری و 
زینب مرزوقی، خبرنگار روزنامه فرهیختگان بابت تهیــه گزارش های میدانی با محوریت 
خدمت رسانی به آسیب دیدگان شهر قدردانی کرد. او گفت که رویکرد انتقادی در بخش هایی 

که سازنده و کمک کننده است، می تواند نواقص را برطرف کند.
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52بوستان تا پایان سال مناسب سازی می شود
علی محمد مختاری، مدیرعامل ســازمان بوستان ها و 
فضای سبز شهرداری تهران: از ســال۱۳۹۵ مناسب سازی  
بوستان هایی که از قبل ایجاد شده بودند در دستور کار شهرداری 
تهران قرار گرفت و ســالانه تعدادی از بوســتان ها بــرای افراد 
توانیاب مناسب سازی شد. در دوره جدید مدیریت شهری روند 
مناسب سازی بوستان ها با سرعت بیشتری نسبت به گذشته دنبال 
شده است و امسال نیز ۵۲بوستان دیگر در دستور کار قرار گرفت.
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میلیارد تومان اعتبار برای 

بهره برداری از انرژی خورشیدی 
اختصاص داده شده است.

2
رام قطار چینی بهار سال 
آینده وارد کشور می شود.

1
میلیون و352هزار نفر در طرح 
»من شهردارم2« شرکت کردند.

10
برابر استفاده از انرژی تجدیدپذیر 

سال آینده در مجموعه های شهرداری 
افزایش می یابد.

تعداد خانه های 
محیط زیست 

منطقه۴
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منطقه
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تعداد خانه هایی 
که تا پایان 

دی ماه راه اندازی 
می شود
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